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Medlem

Kvinnojouren gästar Café V 14/10
“Våld är varje handling riktad mot en annan person, som 
genom denna handling skadar, smärtar, skrämmer eller 
kränker, får denna person att göra något mot sin vilja eller 
avstå från något den vill”

PER ISDAL
Psykolog, psykoterapeut och författare

Den 26 oktober firar Kvinnojouren i Karlskrona 
40 år. Innan dess, den 14 oktober, hinner de 
gästa Café V för att berätta om sitt arbete. 
Vi räknar med många besökare. Hör av dig 
om du kan hjälpa till med en äppelkaka, bullar 

Holmsjö marknad 14/10
Kl 0800 lördag 14 oktober lastar vi Tomas bil 
med det som ska med upp till Holmsjö.

Vi har en grill stående i lokalen, som borde kunna 
komma till användning. Det kräver att det finns 
någon modig och kunnig som kan hantera den 
och kanske steka/grilla fläsk.

Vi kommer att ha med oss flygblad och affischer 
med våra landsbygdstankar. Vi kommer också ha 
med affisch med inbjudan till Gratis pasta med 
pastasås den 17 oktober i samband med Buskul i 
Allhallen.

Folk i Holmsjö menar, med rätta, att alldeles för 
mycket i ekonomi och debatt handlar om Trossö. 
Kommunen utanför centrum glöms bort. Låt oss 
visa att V inte står för det!  SLUT UPP!

eller nybakta scones. Ugn har vi på plats på 
Ronnebygatan 3. 

Någon är på plats från kl 0900. ”Kalaset” 
börjar kl 1030. VÄLKOMMEN!



Programkommissionen



Medborgarförslag om att 
Karlskrona kommun bör  
investera i vindkraft

Bengt Larsén 
skriver:
Jag ville argu-
mentera för att 
kommunen är 
öppen för vind-
kraft.

”I kommun- 
styrelsens svar 
på medborgar-
förslaget om 
vindkraft hänvisas till Giraffen i Handels- 
hamnen. Giraffer är både intressanta och 
ståtliga men kan inte lösa Karlskronas  
elförsörjning. 

Jag instämmer i förslagsställarens bedöm-
ning att vindkraft på land inom Karlskrona 
inte kan bidra med mycket mer elproduktion. 
Det talas om Blekinge Offshore. Vi kan hoppas 
på att det projektet kommer till stånd - det 
beror på Regeringen! 

Det jag saknar i svaret är en information om 
de möjliga områden för vindkraft som  
pekats ut i havsområden utanför Karlskrona. 
En remiss på de nationella havsplanerna på-
går mellan den 14 september – 15 december.

Vad har Karlskrona kommun för inriktning?

Är vi för och är beredda att prioritera något 
av de tre områden som är utpekade som  
utredningsområde för havsvindkraft söder 
och sydost om Karlskrona? Eller angår det 
inte oss? 

Vem kommer att ansvara för  
remissvaret?”

Jag får inget svar på frågorna som borde 
besvarats av kommunalrådet Christoffer 
Larsson (SD)

Bengt Larsén

Från Fullmäktige 28/9
Medborgarförslag om att 
Karlskrona ska starta ett 
långsiktigt arbete för renare 
hav och skärgård
Bengt Larsén skriver:
Jag önskade bifall till medborgarförslaget 
som också centern stödde. Med en allmän 
text från styret ansågs förslaget besvarat.  

”Medborgarförslaget är angeläget. Många 
aktörer och organisationer har ett ansvar för 
påverkan och att åtgärda föroreningar och 
brister i hanteringen av havets användning. 
I svaret hänvisas till Biosfärsarbetet och 
Länsstyrelsen i Blekinge. På Biosfärskonto-
ret i Ronneby arbetar tre personer och de 
gör ett fantastiskt arbete. Men det blir pa-
tetiskt att hänvisa till det arbetet när kom-
munen hänvisar till det när kommunen själv 
har rådighet över en stor del av påverkan på 
Östersjöområdet.  

Vi vet att bl.a. gäddan och abborren har gått 
tillbaka och att badplatser växer igen. Vi ska 
inte slå oss till ro. På ett föredrag den  
31 augusti på Naturum i Ronneby som jag 
lyssnade på berättade länsstyrelsens marin-
biolog Ulf Lindahl om hur Östersjön mår. 
Det finns ett referensområde för miljö- 
övervakning i havet utanför Torhamn. Ulf  
berättade att man där följer bl.a. abborrar. 
Man har funnit en oroande utveckling som 
man inte vet vad den beror på! Abborrar 
utsätts för någon faktor, möjligen miljögift 
i ökad utsträckning. Detta har man kunnat 
studera i ämnen som ökat i abborrens lever 
(glutationsreduktas). 

Man har också kunnat konstatera att det 
finns storskalig påverkan från kommuner-
nas avlopps- och dagvattenutsläpp. Är det 
medicinrester eller kemikalier vi inte har koll 
på eller synergieffekter mellan olika ämnen? 
Det finns all anledning att vara öppen och 
noga följa utvecklingen och inte slå sig till ro 
och hänvisa till andra aktörer.
Bifall till medborgarförslaget.”

Bengt Larsén



Mer från Fullmäktige 28/9
Bengt Larsén pläderar för 
vår motion.
Vänsterpartiet har lagt en motion om att 
Karlskronahem ska införa laddstolpar och 
bilpooler i sina bostadsområden

Jag försvarade vår motion och yrkade bifall 
till den. 

”Sveriges Allmännytta har ett projekt om 
bl.a. bilpooler och laddstolpar. Vi vill också se 
att det utvecklas av Karlskronahem.  

Antalet elbilar i Sverige fortsätter att öka 
i antal och som andel av bilflottan. Antalet 
laddbara bilar är nu över en halv miljon och 
utgör ca 10 % av personbilsflottan. Bilpools-
utvecklingen ökar också i synnerhet i stor-
städerna. 

Bra att det samarbetas mellan Affärsverken 
och Karlskronahem om laddstolpar. 

En utbyggnad behöver ske i alla större bo-
stadsområden. Man ska inte behöva gå och 
hämta sitt fordon på morgonen. Hyresbostä-
der ska också ha attraktiv service och bidra 
till omställningen av energisystemet. Hyres-
gäster har också rätt att ha tillgång till ladd-
möjligheter för elbilar. En lokal elproduktion 
i form av solceller borde ju också främjas i 
anslutning till laddplatser. Och varför inte en 
rabatt till de som laddar sina elbilar när solen 
skiner och el produceras lokalt. 

Vi efterlyser en tidplan och målsättning som 
tydliggör hur stor andel av de boende som 
Karlskronahem menar ska kunna ha elbil? 
Hur stor andel av de boende räknar vi med 
har elbil eller laddhybrid om 5 eller 10 år. 
Har det gjorts någon undersökning bland de 
boende?

Vad gäller elbilspooler nämns att det ska 
provas i två av områdena Nordström 15  



(i nya studentboendet på Pantarholmen) och 
Barken 1 (Pantarholmnen). Det är positivt. 
Man bär kunna dra lärdomar t.ex. av Halm-
stads kommun som har elbilspooler. 

Jag yrkar bifall till vår motion och efterlyser 
mål och tidplan framförallt för laddstolpar.” 

Motionen ansågs av fullmäktige vara besvarad.   

Bengt Larsén

Motionen: Framtidens mobi-
litet: laddstolpar och bilpoo-
ler

Sveriges Allmannytta har startat ett mobili-
tetsprojekt där bilpooler är en del. De menar 
att det enbart i allmannyttan finns cirka  
650 000 parkeringsplatser som i snitt  
kostar bostadsföretaget ungefar tre

gånger så mycket som intäkten. Mellan- 
skillnaden subventioneras ofta av hyran, 
oavsett om de boende nyttjar en parkering 
eller inte. Detta samtidigt som bilama står 
stilla cirka 95 procent av tiden. Det är varken 
ekonomiskt, ekologiskt eller socialt hållbart.

Många fastighetsägare ser idag det som 
självklart att erbjuda laddning av elbil till 
sina hyresgaster. Det blir också allt vanligare 
att fastighetsägare erbjuder bilpool till hy-
resgasterna. Det är både ekonomiskt och 
klimatsmart. Exempelvis har Eslövs Bostads 
AB. Witalabostader i Vetlanda, 
Strömstadsbyggen och Väsbyhem bilpooler 
eller projekt med bilpooler.

Vänsterpartiet yrkar därför:
att Karlskronahem ökar antal laddstolpar på 

sina parkeringar for hyresgäster
att Karlskronahem inför bilpool med elbil på 

försök för hyresgäster
Emma Hilborn

Vänsterpartiet Karlskrona



Kommunfullmäktige 28/9 2023
S motion om sommarjobb

Åke Stridh skriver:

Socialdemokraterna i Karlskrona har  
lämnat in en motion (2023-03-29) om att 
införa feriejobbsgaranti för Karlskronas 
ungdomar.

Motionen kunde lika gärna ha kommit från V. 
De två yrkandena är rättframma och enkla:

Vi yrkar:

• Att Karlskrona kommun erbjuder ferie-
jobb till alla ungdomar mellan 16 och 17 år 
tillsammans med kommunen, föreningslivet 
och näringslivet. 

• Att Arbetsmarknadsförvaltningen får i 
uppdrag att ta fram en feriejobbsgaranti 
för Karlskrona kommuns ungdomar  
mellan 16 - 17 år inför sommaren 2024.

Arbetsmarknadsföraltningens reddogörelse 
för förslag till svar är intressant. Känns som 
om det är beställt av politikerna. 

Här berättas bland annat att ”Arbetsmark-
nadsnämnden genom åren erbjudit feriejobb 
till ungdomar i den beskrivna målgruppen i 
samverkan mellan kommunen, föreninglivet 
och näringslivet.”

Vidare berättas att ”Nämnden under flera år 
fått tillskott av statsbidrag ... för att bättre 
kunna möta hela behovet.”

Därefter följer en så kallad kovändning.  
Motionen skulle innebära en kostnadsökning 
från 3 miljoner kr till 12 miljoner kronor.  
Det är i och för sig kostnaden för lön och 
semesterersättning beräknat för samtliga 
ungdomar. 

Det skulle betyda att föreningsliv och nä-
ringsliv inte behöver bidra med något ferie-
jobb alls. 

Det betyder också att det arbete som ferie- 
jobbarna utför inte ger något mervärde till 
arbetsgivaren kommunen.

Ansatsen för beräkningen är inte OK. De 
flesta av eleverna kommer inte att jobba 
som kommunalt anställda. Därför ska inte 
heller de flesta feriejobben vara kommunala.

Styret blundar och håller för öronen.

En viktig aspekt i diskussionen runt feriejobb 
är hur ungdomarna känner och vad det kan 
leda till. 

Vi har sett och ser en skrämmande  
utveckling i Sverige till följd av utomförskap. 
Tänk dig en elev som vill ha feriejobb och 
inte har kontakt med något av de nätverk 
som behövs för att ”fixa” jobb.  
Det den eleven känner är enkelt att förstå. 
”Jag är ovälkommen.” 

Det är för mig självklart att ge de elever som 
berörs i motionen en feriejobbsgaranti. Det 
ska självklart inte vara en skyldighet utan en 
möjlighet. 

För de flesta kommer arbetslivet inte att bli 
mer spännande än det första feriejobbet.

Det är intressant att betrakta den påstådda 
kostnadsökningen om 9 miljoner kroner. Det 
är ungefär den årliga kostnaden för en kom-
mun för en elev placerad på SIS-hem.

För näringslivet torde dessa feriejobb vara 
mycket intressanta. De kommer inte att 
innebära så stora kostnader att ersättning 
för skatt faller ut.

Otäckast av allt
Otäckast av allt i argumentationen för avslag 
från styrets sida var synen på vad som skulle 
hända i dåliga tider. Då skulle alla ungdomar 
behöva ha feriejobb i kommunen. Det har 
kommunen inte råd med. I KLARTEXT:  
Kommunen ska i första hand tänka på före-
taget kommunen, inte på medborgarna.

Nedröstad debattör Åke Stridh



Tiden förändras

Blir du lönsam, 
lilla vän?

Har dina för-
äldrar tillstånd att 

vara i Sverige?

Blir du lönsam, lille vän? är en målning från 1972 av Peter Tillberg.
Den fotorealistiska målningen visar elever i ett klassrum i en svensk skola framifrån, målad 
i bleka färger. Eleverna, med sina gråa ansikten, tittar håglöst på sin lärare, utom en flicka i 
fönsterraden, som drömmande tittar ut genom fönstret på det gråtunga landskapet. Bilden 
med 27 fjärdeklassare i ett modernistiskt klassrum, flertalet från en klass i Korsavadskolan i 
Simrishamn, gjord med det höga perspektiv som tidigare var vanligt vid tagning av klassfoton. 

Peter Tillberg inspirerades till motivet av Peter Mosskins låt Är du lönsam lille vän (och för 
vem?) från den svenska proggruppen Gläns över sjö & strands debutalbum Är du lönsam lille 
vän från 1970. Låten var en inlägg i debatten om landsbygdens utarmning efter den då 
pågående samhällsomvandlingen.



Kalendarium
Expedition och Café V öppet lördagar 1000 - 1100 
plus lite då och då.

Styrelsemöte 10 oktober kl 1730 - 2000

Holmsjö marknad  14 oktober kl 0900 - 1600

Soppkök Allhallen Holmsjö 17 oktober 1700 - 1900

Medlemsmöte 29 oktober 1300 - 1700

Digital träff Programkommissionen 26/9 kl 1800

Kvinnojouren Café V 14 oktober 1030 - 1200

Medlemsmöte 29 oktober

Föreläsningar i höst 
Start 1030

14 oktober: Kvinnojouren Karlskrona

21 oktober:  Per Eliasson. Spådomen som 
slog in. (Psykiatri Blekinge)

Kallelse till möte: Val och Motioner

Härmed kallas du till Medlemsmöte för Vän-
sterpartiet i Karlskrona 

Datum: den 29 oktober 
Tid: kl 1000 - 1600. 
Plats: Folkets Hus, Trossö

Vi gör paus för fika och för lunch.

Agenda

1. Mötet öppnas
2. Mötets behöriga utlysande
3. Val av mötesfunktionärer
 a. Ordförande
  b. Sekreterare
  c. Justeringspersoner 2 st
4. Val av ersättare i Drift - och servicenämn-
den
 a. Valeredningen lägger fram förslag
  b. Övriga och ytterligare nomineringar
  c. Val genomförs
5. Arbetsmöte vidtar. Protokollskrivande 
avslutas.

Ett av oppositionens redskap i det parla-
mentariska arbetet är att skriva motioner till 
Kommunfullmäktige. Det regleras i kommunal- 
lagens fjärde kapitel.

19 §   Varje ledamot i fullmäktige får väcka motio-
ner samt ställa interpellationer och frågor enligt 
5 kap. 59-64 §§.

20 §   Varje ledamot i en nämnd får väcka ären-
den i nämnden.

21 §   Varje revisor får väcka ärenden i en nämnd 
eller i en fullmäktigeberedning om ärendet rör 
granskningen av verksamheten i nämnden eller 
beredningen.

Vänsterpartiets ledamöter och ersättare i 
fullmäktige, nämnder med mera, vänder sig 
nu till partiets medlemmar:

Vilka ärenden ska vi driva 
i närtid och på lite längre 
sikt?

Åke Stridh 
Ordf V Karlskrona

28 oktober:  Malin Siver-
land. Att jobba i vården

FLER PÅ GÅNG


